



Enrolment policy - Karen

တၢ်ဆဲးလီၤမံၤ အကျဲသန့

တၢ်ဆဲးလီၤမံၤ အကျဲသန့

တၢ်ဆဲးလီၤမံၤဘဉ်းဒီး ကွဲမိတဖၣ်လၢ NSW ပဒိၣ်အ ကွဲတဖၣ် အကျဲသန့အံၤ တၢ်ပာ်လီၤအီၤလၢကမၤတၢ် ကွဲမိတဖၣ်လၢ ကကြးဝဲဘဉ်ဝဲ အဝဲသ့ၣ်တၢ်မၤလၢအလီၤ ဘဉ်အီၤတဖၣ် ဒီဖျါ တၢ်ကူၣ်ဘဉ်ကူၣ်သ့ သဲးတၢ်ဘျၢ 1990- အဖီလၢ - လၢကမၤလီၤတၢ် ကွဲမိကိးဂၤကဒီး န့ၣ်တၢ်လီၤလၢ အလီၤကဝီၤကွဲလီၤ. ကျဲသန့အံၤတၢ်တသ ကိးဃုာ်တၢ်စ့ၢ်ကိးဒီး ပုၤမၤတၢ်ဖိဒီး ပုၤတၢ်လၢ န့ၣ်ပာ် ဘဉ်အီၤညီ တၢ်ဆဲးလီၤမံၤတၢ်မၤအကျဲလီၤ.

ဘဉ်မနုၤအဖီ တၢ်ဆဲးလီၤမံၤအကျဲသန့အံၤ တၢ်မၤဘဉ် ကုၤအီၤလဲၣ်?

ကီၢ်မံၣ်ဒီတဘျၢညါအပူၤ, ပုၤတၢ်အါမးတဖၣ် ဆိတလဲ အသးလီၤ. တနီၤဒိၣ်ထီၣ်အါထီၣ် တၢ်တယာ်အီၤတသ့ၣ် လၢညါအသးဘဉ်. ကွဲတနီၤလၢ ညီန့ၣ်တၢ်လီၤဝဲ လီၤက ဝီၤ-အချၢ ပုၤဆဲးလီၤအမံၤတဖၣ်, တၢ်ကမၤန့ၣ်အါထီၣ် ဒၢးတအိၣ်လၢဘဉ်.

တၢ်မၤဘဉ်ကုၤအီၤအကျဲသန့အံၤ တၢ်တုၤတီၢ်ကျဲလၢက ဆီၣ်ထွဲမၤတၢ်ကွဲမိတဖၣ်လၢကကတီၤ တၢ်ပတံၣ်တၢ် တဖၣ်, ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါ အဒိၣ်အအါ တၢ်အကံၢ်အစီၤလၢထီ ဘိမၤအသးတမံၤဃီလၢ တၢ်ကမၤ-တၢ်ဆၢတံၣ်ဒီး မၤ လီၤတၢ်တၢ်ဆဲးလီၤမံၤအတၢ်ဃုၤတဖၣ် ကလီၤတၢ် လၢမိၢ်ပာ်တဖၣ်အဂီၢ်လီၤ.

တၢ်ဆိတလဲတဖၣ် မ့ၢ်မနုၤလဲၣ်?

The enrolment cap

The enrolment cap မ့ၢ် နီၣ်ဂံၢ်လၢအဘဉ်းဒီး ဒီးကွဲမိတဖၣ်လၢဆဲးလီၤအမံၤလၢကွဲသ့ အိၣ်သန့အသး လၢကွဲ ထီၣ်တၢ်ဆဲးလီၤအလီၤလီၤ. The enrolment cap တပုၤ ကွဲကအိၣ် မ့တမ့ၢ် တအိၣ်ဘဉ်ဒီးတၢ်ကတုၢ် လီၢ် တၢ်ကြီၣ်န့ၢ်တၢ်ပုၤအံၤပုၤန့ၣ် လၢတမ့ၢ်တၢ်ဆဲးလီၤ မံၤလၢတအိၣ်လၢလီၤကဝီၤအပူၤဘဉ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲအံၤတ မ့ၢ်တၢ်ပညိၣ် မ့တမ့ၢ် တၢ်ပာ်ပနီၣ်အနီၣ်ဂံၢ်လၢ လီၤကဝီၤ တၢ်ဆဲးလီၤမံၤလၢကွဲတုၢ်လီၢ်သ့ဘဉ်န့ၣ်လီၤ. ကွဲတဖျၢၣ်စ့ၢ်စ့ၢ် ဃုာ်ဒီးလီၤကဝီၤတုၢ်လီၢ် ကအိၣ်ဒီး cap တၢ်ပာ်ပနီၣ်ဒီဖျါ ဝဲကျဲဘဉ်းထီၣ်လၢ Term 4 2019 လီၤ.

အတီၢ်ပူၤ the enrolment cap, အံၤတၢ်ပာ်ပ နီၣ်တၢ်ဆဲးလီၤမံၤအနီၣ်ဂံၢ် တၢ်ကဘဉ်ပာ်ပာ်တၢ်မၤလၢ အ မၤအသးသ့နီၣ်ဂံၢ်လၢအဘဉ်းဒီးလီၤကဝီၤကွဲမိတဖၣ် လၢအလီၤအိၣ်လၢကဆဲးလီၤအမံၤလၢန့ၣ်အံၤအပူၤလီၤ. တၢ်ပာ်ပနီၣ် တၢ်ဆဲးလီၤမံၤတဖၣ် တၢ်ပာ်ပာ်တၢ်မၤအံၤ တၢ် ကိးအီၤလၢ the buffer လီၤ. လၢတၢ်ဂုၢ်အံၤအဖီ, ကွဲတဖျၢၣ်အံၤတဘဉ်တုၢ်လီၢ် ကွဲမိလၢအိၣ်လၢလီၤကဝီၤ ပူၤ ဖဲအဝဲသ့ၣ်တုၤထီၣ်ထီၣ်ဘး the buffer, ဘဉ် မ့ တမ့ၢ်ဘဉ်လၢ တၢ်လီၤဆိဒၣ်တၢ် တၢ်အိၣ်အသးတမံၤမံၤ အိၣ်ဘဉ်န့ၣ်လီၤ.

100- အမး တၢ်အိၣ်တၢ်ဆဲးလီၤ လီၤအိၣ်ဆိးထံး အတၢ်သမံၤသမိး

မိၢ်ပာ်ရဲၣ်ကျဲလၢ ကဆဲးလီၤန့ၢ်အဝဲသ့ၣ်အမံၤအမံၤ လၢကွဲ လၢအဘျးမ့ၢ် buffer မ့တမ့ၢ် cap မ့တမ့ၢ် လဲၤတုၤဝဲ buffer မ့တမ့ၢ် cap တၢ်ကသံကွၢ်အီၤလၢကမၤပုၤ 100- အမး တၢ်အိၣ်တၢ်ဆဲးလီၤ လီၤအိၣ်ဆိးထံး တၢ် သမံၤသမိးလၢ တၢ်ကမၤလီၤတၢ်အဝဲသ့ၣ်အိၣ်ဖဲ ကွဲအိၣ် တၢ်လီၤကဝီၤ အလီၤကဝီၤလၢတၢ်ကတုၢ် လီၢ်ကွဲမိအနီၣ် ဂံၢ်န့ၣ်လီၤ. အစီပညိၣ်မ့ၢ် မိၢ်ပာ်တဖၣ် အလီၤအိၣ်လၢက ဘဉ်မၤန့ၢ် တၢ်အုၣ်အသးလၢ ကဒုးန့ၣ်ဖျါလၢအဘဉ် အဖီ အခုၤခါမဲအံၤအလီၤအိၣ်ဆိးထံးလီၤ. လၢတၢ်န့ၢ်အဖီ ကွဲ ထဲလၢဃုၤကွၢ်တၢ်ဂုၢ်တၢ်ကျဲလၢအ ကြးအဘဉ်လၢမိၢ်သ့ၣ် အတၢ်ဆဲးလီၤအမံၤ, တၢ်အစရီၤလၢ တၢ်အာၣ်လီၤတုၢ်လီၢ် တၢ်အုၣ်အသးလၢ တၢ်အိၣ်တၢ်ဆိး အလီၤ လီၤအိၣ်ဆိးထံး တၢ်သမံၤသမိးအံၤ မၤန့ၢ်သ့လၢကွဲ မ့တမ့ၢ် ဝဲကျဲဘဉ်းယဲၤသန့ဖဲ <https://education.nsw.gov.au/policy-library/policies/enrolment-of-students-in-nsw-government-schools>.

တၢ်ဃုၤထၢအဂီၢ် နီၣ်ထီၣ်လၢတၢ်ပာ်လီၤအီၤလၢ တမ့ၢ်-လီၤကဝီၤ တၢ်ဆဲးလီၤမံၤ ဒီပုၢ်ဝဲ တၢ်ဆဲးလီၤမံၤတဖၣ် အဝဲအံၤတၢ်ဟ့ၣ်ဆိအခွဲး (ဖဲအသ့) ဒီး တၢ်ဃုၤထၢအဂီၢ် နီၣ်ထီၣ်လၢတၢ်ပာ်လီၤအီၤ လၢ တမ့ၢ်-လီၤကဝီၤ တၢ်ဆဲးလီၤမံၤတဖၣ်ဃုာ်ဒီး ကွဲမိ အတၢ်သ့တၢ်ဘဉ်, တၢ်မၤလၢကမၤဖျၢၣ်အမဲာ်ညါ မ့တမ့ၢ် တၢ်မၤန့ၢ်တၢ်အဂုၤလီၤဆိတမံၤ ဘဉ်.

တၢ်မနုၤတဖၣ် တဆိတလဲအသးလဲၣ်?

ကွီတဖၣ်ကွီဖိအတၢ်ဆဲးလီၤမံၤ ကတုၢ်လိာ်ဒီးဆူညါ ပုၤလၢအအိၣ်လၢ လီၤကဝီၤနီၣ်ဂံၢ်လၢအဘၣ်တၢ်တူၢ် လိာ်အီၤဆူကွီအလီၤကဝီၤ, ဒ်လဲၣ်ဂ့ၤဒ်လဲၣ်ဂ့ၤလၢအဘၣ် ဃး ဒီးကွီအတၢ်အိၣ်အသးတဖၣ် ကွီအ cap တၢ်တူၢ်လိာ် အီၤ သ့ဝဲလီၤ.

အဝဲအံၤတၢ်တဆိတလဲဘၣ်ဃး တၢ်ကဆဲးလီၤမံၤတၢ်ခွဲး တၢ်ယာ်လၢအဘၣ် ဃး ဒီပုၤဝဲၣ်တဖၣ်လၢ အဝဲသ့ၣ်တဆိတလဲ လၢ-လီၤကဝီၤပုၤကွီဖိတဖၣ် ဘၣ်. လၢကွီတၢ်လီၤအိၣ်ဆဲး အါ, တၢ်ပတံၣ်တၢ်တဆိတလဲမံၤအံၤ တၢ်ကဆိကမိၢ် လၢကြၢၤတကြၢၤ, ဟံၣ်ဃုာ်ဒီးဒီပုၤဝဲၣ်ခါ ခဲအံၤထီၣ်ကွီန့ၣ် လီၤ. ကွီအံၤမုၢ်ဖူၤန့ၣ် တၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်ပုၤအံၤပုၤန့ၣ်, လၢ -လီၤကဝီၤ-အချၢ တၢ်ပတံၣ်တၢ်တဆိတလဲအဘၣ်ဃး ဒီးကွီဖိတဖၣ်လၢထီၣ်ကွီခါခဲအံၤ တၢ်ကဟ့ၣ် ဆိအခွဲးလၢ တၢ်ကဆဲးလီၤအမံၤလီၤ.

ကွီကကျဲၤဒီးဆူညါလၢ ကမၤန့ၣ်ဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ် ဃုာ်ဒီး တၢ်ဆိၣ် ထွဲဒီးတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖး ဖဲတၢ်ဆဲးလီၤမံၤတၢ် ရဲၣ်ကျဲၤအီၤအဖၢ, ဟံၣ်ဃုာ်ဒီးတၢ်သမံၤမိးတၢ်လၢအဘၣ် ဃးဒီး တၢ်လၢအလီၤဆီဒၣ်တၢ်ဒီး လၢအမၤဆူထီၣ်တၢ် တၢ်အိၣ်အသးတမံၤတဖၣ် လီၤဆီဒၣ်တၢ်လၢကွီဖိလၢ အဂံၢ်ဘါစၢ်ဒီး အဝဲသ့ၣ်အဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ်လီၤ.

ကွီကကျဲၤဒီးဆူညါစ့ၢ်ကိးလၢ ကဆိးကါဝဲကျဲၤန့ၣ် တီတီ လီၤလီၤဒီး ကမၤဒ်သိးထီၣ် ကဆိးကါဝဲတၢ်လၢန့ၢ်ပာ် ဘၣ်အီၤညီဒီး မူဒါအိၣ်လၢဘၣ် ဟံၣ်ဖျါထီၣ်က့ၤတၢ်မၤအ ကျဲၤမၤဝဲတၢ်ဆၢတၢ်ဘၣ်ဃး တၢ်ဆဲးလီၤမံၤ တၢ်ပတံၣ် ထီၣ်တဖၣ်လီၤ. မိၢ်ပာ်အိၣ်ဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်ဘၣ်ဃး တၢ် ပတံၣ်ဃုကညးဆူတၢ်ဆၢတၢ်ဖဲ တၢ်ဟံၣ်ဖျါအတၢ်ရဲၣ်တၢ် ကျဲၤဖဲတၢ်မၤအီၤလၢ တၢ်မၤအကျဲၤ လုၢ်လၢလၢအမံၤလီၤ တီတီလီၤလီၤသ့လီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်တၢ်ဆိတလဲအသးအံၤအခိပညီလၢယဂီၢ်မနုၤလဲၣ်?

ယဖိဆဲးလီၤတုၢ်လဲၣ်အမံၤလဲၣ် ဘၣ်ဆၣ်ပတၢ်အိၣ်လၢကွီအံၤ တၢ်ကတုၢ်လိာ်ကွီဖိအဟီၣ်ကဝီၤဘၣ် မ့ၢ်ကကဲထီၣ်အသးဒ် လဲၣ်? နဖိကအိၣ်ဒၣ်ဖဲ ဆဲးလီၤအမံၤလဲၣ်ကွီ ဒ်အမ့ၢ်တၢ်ကွၢ်ကဒါ က့ၤကျဲၤသန့ တမၤဘၣ်ဒ်ကွီဖိတဖၣ်အတၢ်ဆဲးလီၤတုၢ်လဲၣ် အမံၤလၢ NSW ပဒိၣ်အကွီတဖၣ်ဘၣ်.

ပအိၣ်လၢလီၤကဝီၤဖဲ ပဖိ ဆဲးလီၤတုၢ်လဲၣ်အမံၤလဲၣ် ကွီ လီၤ. ဝဲၤကျဲၤဆိတလဲဝဲ ကွီအတၢ်လီၤအဆၢဒီး ပတၢ်အိၣ် တၢ်ဆိးအလီၤအခဲအံၤ အိၣ်လၢလီၤကဝီၤအပျီပူၤလီၤ. ယ အိၣ်ဒီးဖိအဂၤတဖၣ်ဒီး ယအိၣ်ဒီးအဝဲသ့ၣ် ကလဲၤသကိးဝဲ ခဲလၢာ်ကွီတဖျၢာ်ဃီလီၤ.

ယတၢ်ဃုထၢ ကမ့ၢ်မနုၤတဖၣ်လဲၣ်? ဒ်တၢ်ဆၢကတီၢ်အလီၤအိၣ်လၢ ဝဲၤကျဲၤကကျဲၤလီၤက့ၤ ဆူကွီအတၢ်ဆဲးလီၤမံၤ အတၢ်တူၢ်လိာ်လီၤကဝီၤအပူၤ လီၤ. အခိပညီမ့ၢ်ဝဲ ဟံၣ်ဖိဃီဖိလၢအအိၣ်ဒီးဖိ မ့တမ့ၢ် ဖိတ ဖၣ်လၢအဆဲးလီၤတုၢ်လဲၣ်အမံၤလဲၣ် လီၤကဝီၤအပျီပူၤဟီၣ် ကဝီၤတဖၣ်အိၣ်လီၤ. တၢ်မ့ၢ်ကဲထီၣ်အသးဒ်အံၤတဖၣ်, ဟံၣ်ဖိ ဃီဖိဆဲးလီၤအဒီပုၤဝဲၣ်ဒ်သိးသိး သ့ဝဲအဖၢဖဲကွီ, ဒ်လဲၣ်ဂ့ၤ ဒ်လဲၣ်ဂ့ၤဖဲကွီအံၤ အါန့ၢ်ဒ် buffer မ့တမ့ၢ် cap လီၤ.

ယအိၣ်ဒီးယဖိလၢ အဆဲးလီၤတုၢ်လဲၣ်အမံၤလဲၣ် လီၤကဝီၤ-အ -ပျီပူၤ လၢ NSW ပဒိၣ်အကွီတဖၣ်လီၤ. ယဆဲးလီၤ ယဖိအဂၤတဖၣ်အမံၤလဲၣ် ကွီအဝဲန့ၣ်ကသ့ခါ? အဝဲအံၤအိၣ်သန့အသးလၢ ကွီ အတၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်ပုၤအံၤပုၤန့ၣ် န့ၣ် -

- ကွီအံၤမ့ၢ်တဆိဘုးဒီးအ buffer, ဝဲဒီး ဒီပုၤဝဲၣ် ဆဲး လီၤအမံၤလဲၣ်လၢ ကွီအံၤလီၤ. လၢတၢ်ဂ့ၢ်အံၤ, ကွီဖိ တဖၣ်အဒီပုၤဝဲၣ် ဆဲးလီၤတုၢ်လဲၣ်အမံၤအံၤမ့ၢ် တၢ်ဟ့ၣ်ဆိ အ ခွဲး, ဖဲအသ့, အါန့ၢ်အန့ၢ် လီၤကဝီၤအပျီပူၤ တၢ်ပတံၣ် ထီၣ်တဖၣ်လၢ တၢ်ဆဲးလီၤမံၤအဂီၢ်လီၤ.
- ကွီအံၤ မ့ၢ်အိၣ်ဘုးဒီးအ buffer, ဝဲဒီး ကွီကဒုးကဲ ထီၣ် တမ့ၢ်-လီၤကဝီၤတၢ်ဆဲးလီၤမံၤ တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်တၢ်ဒီး စံၣ်ညီၣ်တၢ်တၢ်လီၤ. တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်တၢ်ဒီးတၢ်စံၣ်ညီၣ်တၢ် တၢ် ကကွၢ်ဆိကမိၢ်ထံဆး လီၤကဝီၤ-အပျီပူၤ တၢ်ဆဲး လီၤမံၤအလံာ်ပတံၣ်ထီၣ် ဒ်န့ၢ်ဝဲ တလၢကွီနီၣ်ဂံၢ်လၢအ ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်လီၤလၢအဒီးန့ၢ်သ့ ဖူၤန့ၢ်ဒ် buffer န့ၣ်လီၤ. မၤကဒီး, လၢတစိၢ်တလီၤအပူၤ, ကွီဖိတဖၣ်လၢ အဒီပုၤဝဲၣ်လၢအဆဲးလီၤအမံၤ ခုခါခဲအံၤ တၢ်ကဟ့ၣ်ဆိအ ခွဲး, ဖဲအသ့, အါန့ၢ်ဒ် လီၤကဝီၤ-အပျီပူၤ တၢ်ပတံၣ်ထီၣ် လၢတၢ်ကဆဲးလီၤမံၤအဂီၢ်လီၤ.
- ကွီအံၤ တၢ်ဟံၣ်ပနီၣ် ပုၤအံၤပုၤန့ၣ်မ့ၢ်ပုၤ အဒိ-ပုၤလဲၣ်, အဝဲသ့ၣ် တၢ်တူၢ်လိာ်အီၤ တမ့ၢ်-လီၤကဝီၤ တၢ်ပတံၣ် ထီၣ်လၢတၢ်ကဆဲးလီၤမံၤ မ့တမ့ၢ်ဘၣ်လၢအိၣ်ဒီး တၢ်အိၣ် အသးတမံၤတဖၣ်လၢ အလီၤဆီဒၣ်တၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ယဘၣ်တၢ်တူၢ်လိာ်တုၢ်လဲၣ်ဒီး ဟ့ၣ်ယဖိအခွဲးလၢကထီၣ်ကွီဖဲ 2020 အဝဲအံၤတမ့ၢ် ယလီၤကဝီၤအကွီဘၣ်. တၢ်ကကဲ ထီၣ်အသးဒ်လဲၣ်? တၢ်ဆဲးလီၤမံၤ တၢ်ကဆဲးကျဲၤအီၤလီၤ. တမ့ၢ်-လီၤကဝီၤ တၢ်တူၢ်လိာ်တၢ်ဆဲးလီၤမံၤ တချုးလၢ Term 4 2019 လၢကွီဖိတဖၣ်ကစးထီၣ်ကွီလၢ 2020 တဖၣ်တ မၤဘၣ်ဒ်အီၤဘၣ်.

နီၣ်ထီၣ်လၢတၢ်ဟံၣ်လီၤအီၤလၢ တၢ်ဆဲးလီၤမံၤလၢကွီပူၤ လၢအတမ့ၢ်ယလီၤကဝီၤအကွီ မ့ၢ်မနုၤလဲၣ်? ကွီလၢတူၢ်လိာ်ဝဲသ့ တမ့ၢ်-လီၤကဝီၤ တၢ်ဆဲးလီၤမံၤတၢ် ပတံၣ် ထီၣ်တဖၣ် ဒုးအိၣ်ထီၣ် တမ့ၢ်-လီၤကဝီၤတၢ်ဆဲး လီၤ မံၤ တၢ်ဃုထၢ ဟ့ၣ်ကူၣ်တၢ်ဒီးစံၣ်ညီၣ်တၢ်တၢ်, တၢ်မ့ၢ် လိာ်ဘၣ်ဝဲတလၢကွီ နီၣ်ဂံၢ်ဘၣ်ဃး တၢ်လီၤလၢဖူၤ န့ၢ်ဒ် ကွီအ buffer သ့လီၤ. ကွီတဖၣ်အလီၤအိၣ်လၢကမၤ တၢ်ဃုထၢ နီၣ်ထီၣ်လၢ တၢ် ဟံၣ်လီၤအီၤ ဒီးန့ၢ်သ့ဆူ ကွီအပူၤတတၢ်လီၤ.

ယတၢ်အိၣ်အသးတမံၤတဖၣ် မ့ၢ်တၢ်အကီအခဲဒီး ယဆိ ကမိၢ်ကွီအံၤအဂ့ၤကတၢၢ် လၢယဖိအဂီၢ်လီၤ. ပအိၣ်လၢကွီ အံၤအလီၤကဝီၤ တၢ်တူၢ်လိာ်အီၤသ့ အပျီပူၤ လီၤ. ယက ဘၣ်မၤဒ်လဲၣ်? ။

ပန့ၢ်ပာ်လၢ ပုၤကိးဂၤအတၢ်အိၣ်အသးတမံၤတဖၣ် တဒ်သိး ဘၣ်, ဒီးအဝဲန့ၣ်တဖၣ် မ့ၢ်တၢ်အဒိအတၢ်ဖဲ တၢ်လၢအလီၤ ဆီဒၣ်တၢ်ဒီး တၢ်လၢအမၤဆူထီၣ်တၢ် တၢ်အိၣ်အသးတ မံၤတဖၣ် အလီၤအိၣ်လၢ တၢ်ကကွၢ်ဆိကမိၢ်ထံဆး အီၤလီၤ. အဝဲအံၤမ့ၢ်သဲးတၢ်ဂ့ၢ်, နကြၢၤစိာ်အီၤဆူ ကွီခိၣ်အိၣ် လၢအမ့ၢ်န့ၢ်လီၤကဝီၤကွီလီၤ.

ဆဲးကျၢ
 လၢတၢ်ဂ့ၢ်အကလုာ်ကလုာ် တၢ်ကသံကွၢ်သံဒီးတၢ်ဂ့ၢ် ဆဲးကျၢ - [1300 679 332](mailto:DoInfo@det.nsw.edu.au) မ့တမ့ၢ် လီပရၢ - DoInfo@det.nsw.edu.au
 လၢတၢ်ကဆဲးလီၤမံၤ တၢ်ကသံကွၢ်သံဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ်. တဲ တၢ်ဆူန့ၢ်လီၤကဝီၤကွီတက့ၢ်, ဃုကွီအတၢ်ဆဲးကျၢ လီၤ တၢ်လီၤဆဲးဖဲ - <https://education.nsw.gov.au/public-schools/going-to-a-public-school/finding-a-public-school>
လီတဲစိ ပုၤကတိၤကျိးထံတၢ် အတၢ်မၤစၢၤ
 နမ့ၢ်လိာ်ဘၣ် လီတဲစိပုၤကတိၤကျိးထံတၢ်တဂၤလၢက မၤစၢၤန့ၣ်လၢနကဆဲးကျၢဆူကွီ. ဝဲသးစူၤကိးလီတဲစိပုၤ ကတိၤကျိးထံတၢ် အတၢ်မၤစၢၤဖဲ 13 14 50 ဒီးသံ ကွၢ်ပုၤကတိၤကျိးထံတၢ် လၢနကွီတက့ၢ်. တဲပုၤဆဲးကျၢ န့ၢ်တၢ် လီတဲစိနီၣ်ဂံၢ်လၢနဆဲးဒီးကိးဒီး ပုၤဆဲးကျၢန့ၢ်တၢ် ကဃုန့ၢ် ပုၤကတိၤကျိးထံတၢ်လၢလီၤကျိၤလၢ ကမၤစၢၤ န့ၣ်န့ၣ်သဲးကိးတၢ်အခါလီၤ. နတဘၣ်ဟ့ၣ်တၢ်အပူၤလၢ တၢ်မၤစၢၤအံၤအဂီၢ်ဘၣ်.